

Münchner Präsidenten-Meeting/Peter Felsch

**It is with deep sadness
that we say goodbye to**

**In tiefer Trauer
nehmen wir Abschied von**



**Tommy
Morgenroth**

who left us on 9 July 2025.

**der uns am 9. Juli 2025
verlassen hat.**

Tommy took his first steps in square dancing back in 1979, and just one year later he began calling for the MUNICH DIP-N-DIVERS. He was subsequently hired as a club caller in several clubs in Munich and the surrounding area. From 1988 to 2002, with the exception of a five-year break due to work commitments, he was club caller for the MUNICH ROADRUNNERS. However, his work-related move away from Munich did not stop him from calling, and so during those five years he was active with the MOUNTAIN HOPPERS in Salzburg.

One of his favorite projects were the legendary SD weekends on the PASSAT, a museum ship permanently moored in the port of Lübeck-Travemünde.

Tommy machte seine ersten Square Dance Schritte bereits im Jahr 1979, und schon ein Jahr später begann er bei den MUNICH DIP-N-DIVERS zu callen. Nachfolgend wurde er als Clubcaller in mehreren Clubs sowohl in München als auch in der Umgebung engagiert. Von 1988-2002 war er, bis auf eine beruflich bedingte Unterbrechung von fünf Jahren, Clubcaller der MUNICH ROADRUNNERS. Sein arbeitsmäßig bedingter Wegzug von München hielt ihn jedoch nicht vom Callen ab, und so betätigte er sich während dieser fünf Jahre bei den MOUNTAIN HOPPERS in Salzburg.

Eines seiner Lieblingsprojekte waren die legendären SD-Wochenenden auf der PASSAT, einem Museumsschiff, welches fest im Hafen von Lübeck-Travemünde liegt.



*Four-masted steel barque Passat, a museum ship in Travemünde. View from the old lighthouse.
Viermast-Stahlbark Passat, ein Museumsschiff in Travemünde. Blick vom alten Leuchtturm.*

*By/Von Jürgen Howaldt – Own photo/Selbst fotografiert, CC BY-SA 3.0,
<https://commons.wikimedia.org/w/index.php?curid=1223034>*

Tommy not only appeared regularly at special dances and jamborees in Germany and Europe, but also called internationally, in Saudi Arabia, the United Arab Emirates and the USA. He was an active member of CALLERLAB and ECTA and a recording artist with **Royal Records** and **Gramophone Productions**.

After a long break from square dancing, he returned in 2018. The original plan was to organize just a few club evenings a month, but he soon found himself calling regularly for many clubs in the Munich area. He quickly became a club caller for the MUNICH SQUARE DEVILS, JOLLY JOKER, MUNICH OUTLAWS, and MUNICH NINEPINS. He also became a regular caller for the BAVARIAN DIAMONDS.

Tommy stand nicht nur regelmäßig auf dem Programm von Special Dances und Jamborees in Deutschland und Europa, sondern callte auch auf internationaler Ebene, in Saudi-Arabien, den Vereinigten Arabischen Emiraten oder den USA. Er war aktives Mitglied bei CALLERLAB und ECTA und Recording Artist bei **Royal Records** und **Gramophone Productions**.

Nach einer längeren Pause vom Square Dance stieg er 2018 wieder ein. Geplant war, ursprünglich nur ein paar Clubabende im Monat zu gestalten, doch recht bald callte er wieder regelmäßig für viele Clubs im Raum München. Schnell folgte der Einstieg als Clubcaller bei den MUNICH SQUARE DEVILS, JOLLY JOKER, MUNICH OUTLAWS, MUNICH NINEPINS. Aber auch bei den BAVARIAN DIAMONDS war er fortan in regelmäßigen Abständen vertreten.

Tommy was also the European Representative for **Grand Square Inc.**, a non-profit American foundation dedicated to promoting and spreading square dancing worldwide. He was responsible for organizing GSI Caller Schools and GSI SD Festivals in Germany and was also the contact person for all GSI events in Europe.

Even as chairman of SD-Munich, he still had so many ideas and enthusiasm for the future of square dancing. Unfortunately, his dreams and visions came to an abrupt end on 9 July. SD was not just his hobby – it was his life!

We are very grateful to Tommy for his long-standing energetic support and help with our shared hobby. He leaves a big gap in the SD scene.

We will miss him very much and always honor his memory.

Your Munich Square Dancers

Farewell to Tommy on 29 August, 2025, in Munich

11:00 a.m. Requiem at St. Joseph's Church, Josephsplatz 1

1:30 p.m. Burial at Nordfriedhof Cemetery, Ungererstr. 130

On 25 October 2025, we want to commemorate Tommy once again at the ranch during his Ceremony of Life.

Tommy war auch als European Representative bei **Grand Square Inc.** engagiert, einer gemeinnützigen amerikanischen Stiftung, die sich der weltweiten Förderung und Verbreitung von Square Dance verschrieben hat. Hierbei war er für die Organisation von GSI Caller-Schools und GSI SD-Festivals in Deutschland verantwortlich und war zugleich Ansprechpartner für alle GSI-Events in Europa.

Er hatte – auch als Chairman von SD-Munich – noch so viele Ideen und Enthusiasmus, was die Zukunft des Square Dance angeht. Leider wurden seine Träume und Visionen am 9. Juli völlig überraschend beendet. SD war nicht nur sein Hobby – es war sein Leben!

Wir sind Tommy für die lange Zeit seiner tatkräftigen Unterstützung und Hilfe bei unserem gemeinsamen Hobby sehr dankbar. Er hinterlässt eine große Lücke in der SD-Szene.

Wir werden ihn sehr vermissen und ihm immer ein ehrendes Andenken bewahren.

Deine Münchner Square Dancer

Abschied von Tommy am 29.08.2025 in München

11:00 Requiem Kirche St. Joseph, Josephsplatz 1

13:30 Beisetzung Nordfriedhof, Ungererstr. 130

Am 25.10.2025 wollen wir Tommy in seiner Ceremony of Life nochmal in der Ranch gedenken

